
Skatteudvalget

Til: Skatteministeren

Dato: 6. september 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SAU alm. del

Spørgsmål 672
Vil ministeren fremlægge en oversigt over, hvor mange personer, der for indkomstårene 
2012-2020 har foretaget indbetalinger til en ratepension med beløb, der overstiger loftet 
for fradrag, og som pt. ikke efterfølgende har overført den ikke-fradragsberettigede del 
til en livrente eller fået den udbetalt og oplyse størrelsen af de ikke-korrigerede beløb? 
Ministeren bedes endvidere bekræfte, at der efter de gældende regler ikke gælder nogen 
forældelsesfrist i forhold til borgernes muligheder for at genvinde deres fradrag ved at 
flytte den overskydende indbetaling til en livrente eller til at få pengene udbetalt uden af-
gift. Endelig bedes ministeren oplyse, om han ville finde det rimeligt, hvis Skattestyrelsen 
som en service sendte særskilte breve til de pågældende personer om deres muligheder 
i forhold til de pågældende beløb, idet der næppe vil være nogen af de berørte, som ikke 
vil benytte sig af korrektionsmulighederne, hvis de var opmærksomme på disse.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Anne Honoré Østergaard (V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Anne.Oestergaard@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Bjørn Brandenborg
formand
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